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З А П И С Н И К 
  са 44.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 21. јануара 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.10 часова. Присуствовало је 40 посланика. Оправдано су изостали 
Халид Гењац и Јован Тодоровић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Сафет Халиловић, Бариша 
Чолак, Тарик Садовић, Младен Зиројевић, Селмо Цикотић, Средоје Новић и Драган Вранкић, те 
замјеници Фуад Касумовић и Срђан Арнаут. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ЕУФОР-а, ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, НАТО-а, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри цивилних 
иницијатива. 
 Предсједавајући Бериз Белкић на почетку сједнице захвалио је другом замјенику 
предсједавајућег Ники Лозанчићу на досадашњем предсједавању и подсјетио да је он дужност 
предсједавајућег Дома преузео 11. јануара 2009. године те нагласио да ће и у наставку мандата сви 
чланови Колегијума давати пуни допринос раду Парламентарне скупштине БиХ.  
 У оквиру претходних питања предсједавајући је обавијестио Дом да је Централна изборна 
комисија БиХ 16. јануара доставила Представничком дому Обавјештење у вези са замјенским 
мандатом у Представничком дому, у оквиру чега је достављена и Одлука о додјели мандата 
господину Жељку Кузмановићу. Додао је да су обављене провјере у вези са испуњеношћу 
услова за додјелу мандата и у том погледу је овај пут све испоштовано. Затим је позвао Жељка 
Кузмановића да да свечану изјаву након које ће преузети права и дужности посланика у 
Представничком дому.  

Након давања свечане изјаве новог посланика, предсједавајући је образложио измјене и 
допуне предложеног дневног реда усаглашене на сједницама Колегијума и Колегијума у проширеном 
саставу.  

Предсједавајући је рекао да је посланик Рифат Долић јуче, непосредно пред одржавање 
сједнице Колегијума, поднио захтјев за уврштавање нове тачке дневног реда која гласи – 
Информација Савјета министара БиХ о хапшењу Вјекослава Вуковића, помоћника министра 
безбједности БиХ и активностима предузетим након тог догађаја, са нешто ширим образложењем 
које би могло послужити као основ за расправу. О захтјеву је расправљано на сједницама 
Колегијума и Проширеног колегијума и одмах су предузете потребне активности на прибављању 
материјала. С тим у вези пред почетак сједнице Дома стигле су двије информације - једна од 
предсједавајућег Савјета министара, који изражава резерву на могућност стизања давања ове 
информације, а друга од Министарства безбједности. Обје информације подијељене су 
посланицима на клупе. Предсједавајући је рекао да Дом треба да се одреди о овом питању и 
отворио расправу о дневном реду. 
 У расправи су учествовали: Денис Бећировић, Рифат Долић, Адем Хускић, Златко Лагумџија, 
Мартин Рагуж, Милорад Живковић, Бакир Изетбеговић, Саво Ерић, Лазар Продановић, Хусеин Нанић 
и Драго Калабић. 
 Денис Бећировић подсјетио је да је на прошлој сједници Дома затражио да Савјет министара 
БиХ достави Извјештај о раду за 2008. годину, у складу са чланом 163. став (1) Пословника. С обзиром 
да Извјештај није достављен и да је немогуће ову тачку уврстити у дневни ред данашње сједнице, 
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предложио је да се она разматра на 11. заједничкој сједници оба дома, која је заказана за 28. јануар 2009. 
године. 
 Рифат Долић је, у вези са својим захтјевом за допуну дневног реда, рекао да је потребно 
обавити расправу на данашњој сједници о овом питању јер је Информација достављена. Такође, рекао 
је да је раније Колегијуму Дома доставио захтјев за подношење информације Савјета министара о 
извршавању обавеза из мапе пута за либерализацију визног режима за грађане БиХ. Он је 
затражио да се, ако ова иницијатива већ није процесуирана, Савјет министара закључком Дома 
обавеже на достављање наведене информације. 
 Адем Хускић предложио је да се са дневног реда скине 16. тачка - Именовање 
предсједника, замјеника и чланова Независног одбора и Одбора за жалбе грађана као 
независних тијела полицијске структуре БиХ (предлог Ад хок заједничке комисије за 
спровођење процедуре именовања Независног одбора и Одбора за жалбе грађана) зато што 
Извјештај Ад хок комисије није потпун јер није постигнут консензус о именовању свих чланова. 
 Златко Лагумџија предложио је да се, за једну од наредних сједница Дома, припреми 
Информација о активностима везаним за пријем Босне и Херцеговине у нестално чланство БиХ у 
Савјету безбједности 2010-2011, са предлогом даљих мјера. У дискусији је исказао 
незадовољство чињеницом да је из медија сазнао да је Комисија за спољне послове потврдила 
његово именовање за представника Парламентарне скупштине БиХ у Координационом тијелу за 
вођење кампање за нестално чланство БиХ у Савјету безбједности 2010-2011. Рекао је како за 13 
година мандата ниједном није именован у неку комисију нити тијело које представља 
Парламентарну скупштину БиХ, те одбио именовање, додавши да ће он лично и даље давати 
пуни допринос за успјешно окончање процеса у вези са кандидатуром Босне и Херцеговине. 
 У вези са овим питањем, кратко су дискутовали Мартин Рагуж и Милорад Живковић. 
 Бакир Изетбеговић предложио је да се у дневни ред уврсти: Информација 
предсједавајућег Савјета министара БиХ у вези са  именовањем директора Дирекције за европске 
интеграције БиХ. 
 Саво Ерић подсјетио је да је на једној од претходних сједница затражио да Предсједништво БиХ 
достави Дому Извјештај о раду у 2008. години и предложио да се у оквиру једне тачке разматра и овај и 
Извјештај Савјета министара БиХ за 2008. годину. 
 Хусеин Нанић подсјетио је да је у децембру 2008. године поднио захтјев за уврштавање у 
дневни ред 44. сједнице тачке: Расправа о Извјештају о напретку БиХ за 2008. годину. Затражио 
је објашњење Колегијума у вези са поступањем по овом захтјеву, а уколико још ништа није 
урађено, предложио је да се дневни ред данашње сједнице допуни овом тачком или да се захтјев 
процесуира како би што прије био уврштен у дневни ред. 
 Драго Калабић рекао је да су на дневном реду данашње сједнице веома важне тачке и да 
Клуб СНСД-а није спреман да гласа за проширивање дневног реда. Затражио је паузу од 15 
минута и предложио да се за то вријеме састане Проширени колегијум и обави консултације у 
вези са изнесеним предлозима за допуну дневног реда. 
 Предсједавајући је дао паузу и позвао предсједавајуће клубова посланика на консултације. 
 Након паузе предсједавајући је информисао Дом о постигнутом договору. У вези са првим 
захтјевом Рифата Долића, рекао је да ће се Дом изјаснити о уврштавању поменуте информације у 
дневни ред. Везано за други захтјев који се тиче Мапе пута за либерализацију визног режима за 
грађане БиХ, рекао је да постоје одређени технички проблеми и да ће они бити отклоњени. 
 У вези са дискусијом Дениса Бећировића, предсједавајући је рекао да је одмах након 43. 
сједнице од Савјета министара затражено да Дому достави Извјештај о раду за 2008. годину и 
додао да ће Колегијум упутити ургенцију за достављање Извјештаја. Рекао је да није реално да се 
Извјештај разматра на Заједничкој сједници – 28. јануара, јер је дневни ред већ утврђен а 
највјероватније ни Савјет министара до тада неће испунити ову своју обавезу. 
 У вези са предлогом Златка Лагумџије, предсједавајући је рекао да ће од Савјета 
министара бити затражен материјал и да ће ова тачка бити уврштена у дневни ред наредне 
сједнице.  

Предсједавајући је, у вези са предлогом Саве Ерића, рекао да је уставна и пословничка 
обавеза Предсједништва БиХ да Представничком дому подноси Финансијски извјештај а не 
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Извјештај о раду и додао да је Одлука Дома са 39. сједнице у вези са овим извјештајем 
достављена Предсједништву. 

Што се тиче захтјева Хусеина Нанића, предсједавајући је рекао да је Извјештај о напретку 
БиХ за 2008. годину упућен Комисији за европске интеграције и да ће бити уврштен у дневни ред 
чим Комисија достави мишљење. 

У вези са предлогом Клуба СДА, предсједавајући је рекао да ће се ова тачка разматрати на 
наредној сједници Дома под условом да Савјет министара до тада достави потребан материјал.     
 Након ових појашњења приступило се изјашњавању о предлозима за измјене и допуне дневног 
реда.  
 „За“ предлог допуне дневног реда посланика Рифата Долића гласала су 22 посланика (из 
Федерације БиХ 20, из Републике Српске два), „против“ пет, а ''уздржано'' 13 посланика. Како није било 
потребне већине из Републике Српске, услиједило је усаглашавање у Колегијуму. Чланови Колегијума 
нису постигли сагласност. У другом кругу усвојен је предлог да се дневни ред допуни тачком: 
Информација Савјета министара БиХ о хапшењу Вјекослава Вуковића, помоћника министра 
безбједности, и активностима предузетим након тог догађаја (са 21 гласом „за“, три „против“ /из 
Републике Српске/ и 15 гласова „уздржан''). 
 Усвојен је и предлог Адема Хускића да се са дневног реда скине тачка 16. и то са 26 
гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 10), два „против“ и седам гласова 
„уздржан“.  
  
 Предсједавајући је за 44. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Записници са 42. и 43. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог закона о Буџету институција Босне и Херцеговине и међународних обавеза Босне 

и Херцеговине за 2009. годину (друго читање); 
4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података - предлагач: 

Заједничка беезбједносно-обавјештајна комисија за надзор над радом Обавјештајно-
безбједносне агенције БиХ (друго читање); 

5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Обавјештајно-безбједносној агенцији 
Босне и Херцеговине – предлагач: Заједничка безбједносно-обавјештајна комисија за 
надзор над радом Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ (друго читање); 

6. Предлог закона о фискалним касама, предлагач: посланик Јозо Крижановић (друго 
читање); 

7. Предлог закона о генетички модификованим организмима – поновно отварање расправе у 
другом читању након усаглашавања амандмана по новим аспектима; 

8. Предлог закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (прво читање); 
9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о држављанству Босне и Херцеговине 

(прво читање); 
10. Предлог закона о државној имовини Босне и Херцеговине – предлагач: посланик Садик 

Бахтић (прво читање); 
11. Предлог о контроли кретања оружја и војне опреме (прво читање); 
12. Предлог закона о граничној контроли Босне и Херцеговине, са Мишљењем Заједничке 

комисије за одбрану и безбједност; 
13. Предлог закона о оружју, са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и безбједност; 
14. Захтјев посланика Адема Хускића за разматрање Предлога закона о допуни Закона о 

службеном гласилу БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника;  
15. Изјашњавање Дома о поновном захтјеву Заједничке комисије за одбрану и безбједност за 

продужење рока за достављање извјештаја о Предлогу закона о измјенама и допунама 
Закона о производњи наоружања и војне опреме; 

16. Предлог закључка о формирању Истражне комисије за утврђивање трошења донаторских 
средстава; 
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17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 

о Агенцији за развој информационог друштва (закон у другом читању); 
18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу 

закључака посланика: 
а)  Рифата Долића и Сефера Халиловића поводом расправе о излагању предсједавајућег  
     Предсједништва БиХ Хариса Силајџића приликом обраћања у Генералној скупштини 
     УН-а у Њујорку и Парламентарној скупштини Савјета Европе у Стразбуру, 
б)  Ремзије Кадрића и Дениса Бећировића (три закључка) поводом расправе о Резолуцији  
      Народне скупштине Републике Српске о циљевима и мјерама политике Републике 
      Српске са 14. посебне сједнице, одржане 15.10.2008. године; 

19. Информација о примјени закона из области образовања донесених на нивоу Босне и 
Херцеговине (материјал Савјета министара БиХ – Министарство цивилних послова БиХ); 

20. Информација Савјета министара БиХ о хапшењу Вјекослава Вуковића, помоћника 
министра безбједности и активностима предузетим након тог догађаја; 

21. Давање сагласности за ратификацију: 
а)   Споразума о сарадњи у области туризма између Савјета министара БиХ и Хашемитске  
       Краљевине Јордан, 
б)   Споразума о гранту Глобалног фонда за животну средину између Босне и Херцеговине и  
       Међународне банке за обнову и развој као Агенције за реализацију средстава Глобалног  
       фонда за животну средину – Пројекат управљања Неретвом и Требишњицом,  
ц)   Европске конвенције о заштити археолошке баштине (ревидирана) из 1992. године, 
д)   Конвенције о заштити подводне културне баштине – Париз, 2. новембра 2001. године, 
е)   Међународне конвенције против допинга у спорту – Париз, 19. октобра 2005. године, 
ф)  Оквирне конвенције Савјета Европе о вриједности културне баштине за друштво – Париз, 27.  
      октобра 2005. године. 

 
 
Ад. - 1.  Записници са 42. и 43. сједнице Представничког дома 

 
Предсједавајући је констатовао да су записници достављени посланицима. 
Није било расправе. 
Записници са 42. и 43. сједнице усвојени су без примједаба, једногласно (са по 39 гласова 

„за“ - из Федерације БиХ 26, из Републике Српске 13). 
 
      
Ад. - 2.  Посланичка питања и одговори 
 

Предсједавајући Белкић, у уводним напоменама, рекао је да су одговоре на питања добили  
посланици: 

- Садик Бахтић, Денис Бећировић и Момчило Новаковић од Савјета министара, на питања 
постављена на 35. сједници, 

- Шемсудин Мехмедовић од Савјета министара на питања постављена на 36. сједници, 
- Садик Бахтић од Савјета министара на питање постављено на 38. сједници, 
- Мартин Рагуж од Савјета министара на питања постављена на 39. сједници, 
- Азра Алајбеговић и Денис Бећировић од Заједничке службе Парламентарне скупштине 

БиХ на питања постављена на 40. сједници, 
- Јозо Крижановић такође од Заједничке службе Парламентарне скупштине на питања 

постављена на 41. сједници, 
- Садик Бахтић од Управног одбора РТВБиХ на питање постављено на 42. сједници и 
- Рифат Долић од Министарства безбједности на питања постављена на 42. сједници. 

 
Одговоре су коментарисали Садик Бахтић и Мартин Рагуж. Није било питања у оквиру 

коментара на одговоре. 
Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
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Садик Ахметовић: 
 „Шта је предузето и шта ће предузети Министарство иностраних послова за неуставно 
дјеловање представника РС-а у Јерусалиму, г. Ariea-a Livne-a?“  
 
Хусеин Нанић: 
 „1. У одговору на једно од постављених питања Министарство иностраних послова је 
доставило податак да у свијету живи више од 1,3 милиона грађана БиХ. Ми смо измијенили 
Изборни закон и омогућили нашим грађанима да гласају у ДКП-има. За гласање су се пријавила 
укупно 223 грађанина. Због малог броја пријава одустало се од тог института гласања. Укупан 
број примљених пријава за гласање поштом је 41.689. Од тога је било 23% неважећих пријава, 
што је врло симптоматично. Простом рачуницом из претходног слиједи да је из дијаспоре 
упутило захтјев за гласање 3 – 5% наших грађана.  
 Поставља се питање – Који је стварни број наших грађана у дијаспори са правом гласа? 
Шта је узрок овако малог одазива на гласање те на који начин је могуће доћи до тих података? 
Колико је укупно бх. пасоша издато нашим грађанима у свим ДКП-има?                   

  2. Друго питање је за министра спољне трговине и економских односа БиХ. 
Привременим Споразумом о стабилизацији и придруживању, тачније чланом 71. став 4. 
Споразума, утврђена је обавеза БиХ да установи само једно оперативно независно тијело које ће, 
између осталог, имати овлашћење да одобрава програме државне помоћи или подршке и то 
искључиво на нивоу БиХ, уз напомену да је у свим државама у окружењу и чланицама ЕУ 
државна помоћ у надлежности једног тијела, и на националном, дакле државном нивоу. Иако је 
Министарство основало радну групу за израду закона о систему државне помоћи у новембру 
2006. године, која иако ради већ више од двије године није утврдила текст тог нацрта закона. 
Истовремено, Влада РС-а је прошлог мјесеца утврдила Нацрт закона о државној помоћи, чиме се 
руши јединствени економски простор у БиХ, шаљу негативне поруке Европској комисији и могу 
се оцијенити као непоштовање међународних обавеза које је преузела БиХ, што може имати 
одређене посљедице на кредибилитет и стварну могућност државних институција да испуњавају 
преузете обавезе. 
 Због тога питам министра шта ће предузети да се наведене активности једног од ентитета 
зауставе и да се превентивно дјелује на могућу појаву сличних проблема у другим областима које 
произлазе из обавеза наведених у Споразуму о стабилизацији и придруживању, јер је израда овог 
закона само једна од обавеза из тог споразума.“ 
 
Шефик Џаферовић: 
 „Моје питање је Предсједништву БиХ, а оно гласи: Због чега до сада није и када ће бити 
именован амбасадор БиХ у Републици Турској?“ 
 
Селим Бешлагић: 

„Шта је са истражним радњама у предмету Брчанска малта? У којој фази је истрага коју 
води Тужилаштво БиХ?  

Одговор тражим у писаној форми.“ 
 
Денис Бећировић: 
„1. Да ли је тачно да је предсједавајући Савјета министара БиХ господин Шпирић у времену   
      тешке економске кризе која захвата и БиХ у посљедњих 60 дана купио нови   
      скупоцјени аутомобил марке „ауди“, како пише штампа? 
 2.  Ако јесте, питам – Колико је тачно коштао тај аутомобил? 
 3.  Да ли је при куповини овог аутомобила поштован Закон о јавним набавкама БиХ?“ 
 (Министар финансија и трезора Драган Вранкић усмено је одговорио само на треће 
питање, остала су упућена на адресе)   
 4. Које закључке и иницијативе Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ од јануара 
2007. до јануара 2009. године није реализовао Савјет министара БиХ и зашто ти закључци и 
иницијативе Представничког дома до сада нису реализовани? 
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  5. Зашто Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ нема на дневном реду у 

јануару 2009. године програм рада: 
 а) Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ за 2009. годину и 
 б) Савјета министара БиХ за 2009. годину? 

Ово питање под а) у оквиру овог питања, наравно, постављам Колегијуму, а под б) Савјету 
министара, а који свакако треба да буде достављен и Представничком дому. Питања достављам и 
у писаној форми.“ 
 
Рифат Долић: 

„1. Прво питање упућено је ресорном министру у Савјету министара БиХ – Када ће 
дипломатска и конзуларна представништва БиХ у свијету бити оспособљена за електронско 
одређивање јединственог матичног броја грађана и који су разлози за садашња чекања на то, која 
трају и више од шест мјесеци од подношења захтјева у дипломатско-конзуларном 
представништву у иностранству? 
  2. Друго питање упућено је ресорном министру цивилних послова у Савјету министара 
БиХ. Шта можете предузети у сврху ажурнијег и одговорнијег односа Кантоналног завода ПИО у 
Бихаћу у правцу брже обраде и упућивања захтјева за пензионисање које наши грађани преко 
овог завода и канцеларије у Бихаћу подносе ПИО-у Републике Словеније?“  
 
Драго Калабић: 
 „Да ли је Савјет министара БиХ под истрагом Тужилаштва БиХ, зашто и из којих разлога? 
И уважавајући чињеницу да се ради о једној од најзначајнијих институција у БиХ, молио бих 
хитан одговор.“ 
 
Мирко Околић: 
 „Као и многи други, и ја сам као посланик добио допис од господина Борише 
Гавриловића, у којем наводи да његови родитељи Јевто и Рајка Гавриловић, који више од 15 
година имају статус избјеглица, не могу да уђу у посјед свог наводно враћеног стана. С обзиром 
да се ради о избјегличкој популацији којој сви треба да помогну, а никако да опструишу њихова 
права, од Савјета министара БиХ тражим да преко надлежних институција у БиХ и Федерацији 
БиХ утврде – Зашто има опструкција код враћања имовине породици Гавриловић?  
 У прилогу достављам потребне дописе и пресуду којом је враћен стан породици 
Гавриловић.“ 
 
Момчило Новаковић: 

„Колико путничких аутомобила је набављено у 2008. години за потребе предсједавајућег и 
министарстава у Савјету министара? Који аутомобили, од којег добављача, по којим цијенама и 
под којим условима плаћања?  
 Информацију доставити појединачно по корисницима. Такође тражим и одговор – Да ли 
су за све наведене набавке расписивани јавни тендери у складу са Законом о јавним набавкама 
БиХ?“ 
 
Сеад Јамакосмановић: 
 „Моје питање односи се на дјеловање наших амбасада у иностранству, дакле према 
званичним информацијама у Холандији борави преко 25 хиљада грађана БиХ у Хагу, дакле 
главном граду. У Хагу, дакле, постоји Амбасада БиХ са свим пратећим ансамблом који јој 
омогућава ефикасан рад. Иако све постоји, 25 хиљада грађана је упућено на конзуларног 
службеника који у Хаг долази из Брисела, дакле из Белгије, једном седмично.  
 Питам Предсједништво БиХ – Да ли зна за овакав начин рада и да ли га одобрава?  
 А министра иностраних послова питам – Ко је дозволио овакав луксуз, неодговорно 
понашање према толиком броју наших грађана у иностранству, зашто се то не промијени и, 
наравно, када ће се то промијенити, јер ово нема смисла?“ 
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Бранко Докић: 

''1. Зашто је Савјет министара БиХ донио одлуку којом се држављанима Руске Федерације  
      тражи виза за улазак у БиХ, а да претходно није најавио ту мјеру и обавијестио  
      заинтересоване, како је то уобичајено? 
2. Које су то нове околности којим се Савјет министара руководио доносећи такву одлуку? 
3. Како је могуће да министар иностраних послова, Свен Алкалај, како је сам то изјавио 

путем медија, не зна за такву одлуку, тврдећи чак да она и не постоји? 
4. Ако се заиста ради о штампарској грешци, како у медијима тврди помоћник министра 

Алкалаја, шта је Савјет министара урадио да се „грешка“, која пријети да доведе до 
дипломатског скандала, отклони?“ 

 
Винко Зорић: 
 „Ја имам питање за Савјет министара – Колико је потрошено и како су потрошена 
средства за повратак у 2008. години? Да ли су средства била довољна? Колико је било захтјева 
оправданих и евентуално неоправданих и колико их је ријешено дјелимично или потпуно?  
 Такође желим одговор на питање – Какве су процјене за 2009. годину у вези са истим 
питањем?“  
 
Славко Јовичић: 
 „Ја сам на 2. сједници овог парламента поставио питање да ми се доставе сви подаци о 
привилегијама у свим институцијама БиХ – коришћење мобилних телефона, разне комисије, 
коришћење возила и добио сам податке који се односе на мобилне телефоне, комисије, и то је 
Савјет министара добро урадио.  

Сад обнављам посланичко питање, да ми се достави списак по којој одлуци, заиста не 
желим никог да вријеђам, државни службеници, помоћници министра, савјетници, па чак 
секретарице, стручни сарадници, не знам све које категорије – Ко то користи возила и због чега и 
колика је потрошња горива?“  

 
Салко Соколовић: 
 „Какав утицај на равноправност запослених у државним институцијама и равноправност 
фондова који се финансирају из доприноса на плате има примјена ентитетских закона о порезу на 
доходак и закона о порезима и доприносима и шта ће Савјет министара предузети за 
превазилажење постојећег стања?“  
 (Министар финансија и трезора Драган Вранкић усмено је одговорио на ово питање) 
 
 
Ад. - 3. Предлог закона о Буџету институција Босне и Херцеговине и међународних обавеза 
             Босне и Херцеговине за 2009. годину (друго читање) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене и, поред осталог, рекао да је Комисија за 
финансије и буџет усвојила 20 амандмана, а да су у пленарној фази амандмане поднијели 
посланици: Јозо Крижановић и Златко Лагумџија (17), Денис Бећировић (18), Сефер Халиловић 
(четири), Јерко Иванковић Лијановић (један) и Драго Калабић у име Клуба СНСД-а (један у којем 
су практично садржана четири амандмана). 
 У оквиру ове тачке вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Садик Бахтић, Бајазит 
Јашаревић, Бакир Изетбеговић, Рифат Долић, Милорад Живковић, Садик Ахметовић, Драго 
Калабић, Ремзија Кадрић, Момчило Новаковић, Екрем Ајановић, Салко Соколовић, Златко 
Лагумџија, Јозо Крижановић, Саво Ерић, Азра Хаџиахметовић, Шефик Џаферовић, Славко 
Јовичић, Хусеин Нанић, Сефер Халиловић, Денис Бећировић, Велимир Јукић, Јерко Иванковић 
Лијановић, Винко Зорић, Нико Лозанчић и министар за људска права и избјеглице Сафет 
Халиловић. 
 О амандманима се гласало према редослиједу како су поднесени. 
 Амандмани Јозе Крижановића и Златка Лагумџије нису усвојени. Резултати гласања су 
сљедећи: 
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 Амандман I – 15  гласова „за“, 19 „против“ и пет гласова „уздржан“; 

Амандман II – 15 гласова „за“, 18 „против“ и шест гласова „уздржан“; 
Амандман III – 15 гласова „за“, 19 „против“ и пет гласова „уздржан“; 
Амандман IV – 14 гласова „за“, 19 „против“ и пет гласова „уздржан“; 
Амандман V – 14 гласова „за“, 19 „против“ и пет гласова „уздржан“; 
Амандман VI – 15 гласова „за“, 17 „против“ и шест гласова „уздржан“; 
Амандман VII – 16 гласова „за“, 18 „против“ и пет гласова „уздржан“; 
Амандман VIII – 16 гласова „за“, 18 „против“ и четири гласа „уздржан“; 
Амандман IX – 15 гласова „за“, 18 „против“ и четири гласа „уздржан“; 
Амандман X – 17 гласова „за“, 19 „против“ и четири гласа „уздржан“; 
Амандман XI – 17 гласова „за“, 20 „против“ и два гласа „уздржан“; 
Амандман XII – 14 гласова „за“, 18 „против“ и  четири гласа „уздржан“; 
Амандман XIII – 17 гласова „за“, 18 „против“ и четири гласа „уздржан“; 
Амандман XIV – 17 гласова „за“, 18 „против“ и четири гласа „уздржан“; 
Амандман XV – 16 гласова „за“, 18 „против“ и четири гласа „уздржан“; 
Амандман XVI – 16 гласова „за“, 19 „против“ и четири гласа „уздржан“ и 
Амандман XVII – 16 гласова „за“, 18 „против“ и четири гласа „уздржан“. 

 
Амандмани Дениса Бећировића такође нису усвојени, а резултати гласања су сљедећи: 
Амандман I – 14 гласова „за“, 18 „против“, седам гласова „уздржан“; 
Амандман II – 14 гласова „за“, 18 „против“, седам гласова „уздржан“; 
Амандман III – 15 гласова „за“, 18 „против“, пет гласова „уздржан“; 
Амандман IV – 14 гласова „за“, 19 „против“, шест гласова „уздржан“; 
Амандман V – 15 гласова „за“, 17 „против“, шест гласова „уздржан“; 
Амандман VI – 14 гласова „за“, 18 „против“, шест гласова „уздржан“; 
Амандман VII – 13 гласова „за“, 18 „против“, седам гласова „уздржан“; 
Амандман VIII – 15 гласова „за“, 18 „против“, шест гласова „уздржан“; 
Амандман IX – 14 гласова „за“, 18 „против“, седам гласова „уздржан“; 
Амандман X – 14 гласова „за“, 18 „против“, шест гласова „уздржан“; 
Амандман XI – 15 гласова  „за“, 16 „против“, пет гласова „уздржан“; 
Амандман XII – 15 гласова  „за“, 18 „против“, шест гласова „уздржан“; 
Амандман XIII – 15 гласова „за“, 17 „против“, седам гласова „уздржан“; 
Амандман XIV – 15 гласова „за“, 18 „против“, пет гласова „уздржан“; 
Амандман XV – 16 гласова „за“, 17 „против“, пет гласова „уздржан“; 
Амандман XVI – 16 гласова „за“, 18 „против“, пет гласова „уздржан“; 
Амандман XVII – 14 гласова „за“, 18 „против“, пет гласова „уздржан“ и 
Амандман XVIII – 14гласова „за“, 18 „против“, шест гласова „уздржан“. 
 
Нису усвојени ни амандмани Сефера Халиловића. Резултати гласања су сљедећи: 
Амандман I – 10 гласова „за“, 19 „против“, девет гласова „уздржан“; 
Амандман II – девет гласова „за“, 18 „против“, седам гласова „уздржан“; 
Амандман III – 14 гласова „за“, 17 „против“, осам гласова „уздржано“ и 
Амандман IV – 15 гласова „за“, 18 „против“, шест гласова „уздржан“. 
 
Дом није усвојио амандман Јерка Иванковића Лијановића – девет гласова „за“, 19 

„против“ и девет гласова „уздржан“. 
Амандман Драге Калабића усвојен је са 21 гласом „за“ (из Федерације БиХ 11, из 

Републике Српске 10), 15 „против“ и три гласа „уздржан“. 
Након изјашњавања о амандманима, гласало се о Предлогу закона у другом читању. 

Предлог закона о Буџету институција Босне и Херцеговине и међународних обавеза Босне и 
Херцеговине за 2009. годину усвојен је у другом читању са 20 гласова „за“ (из Федерације БиХ 
12, из Републике Српске осам), 16 „против“ и три гласа „уздржан“. 
 У расправи су закључке поднијели: посланици Клуба СДА, Клуба СНСД-а, Клуба 
ХДЗБиХ и Ремзија Кадрић. 
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 О предлогу закључака посланика Клуба СДА и Ремзије Кадрића Колегијум Дома ће 
обавити усаглашавање због недовољне ентитетске већине. 
 „За“ предлог закључака посланика Клуба СДА гласала су 24 посланика (из Федерације 
БиХ 22, из Републике Српске два), „против“ осам и шест посланика је гласало „уздржан“. 
Закључак гласи:  
 „Задужује се Савјет министара БиХ – Министарство финансија и трезора да покрене 
процедуру за обезбјеђивање 400 милиона КМ кредитних средстава за потребе финансирања 
повратка избјеглих и расељених лица и пројекте одрживог повратка. Средства треба да буду 
обезбијеђена у року од 90 дана од дана усвајања и објављивања Буџета за 2009. годину, а 
реализована у наредне двије године у складу са Програмом који ће израдити Савјет министара 
БиХ – Министарство за људска права и избјеглице.“ 
 „За“ предлог закључка Ремзије Кадрића гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ 22, 
из Републике Српске два), „против“ пет а осам посланика је гласало „уздржан“. Закључак гласи: 
 „Задужује се Министарство за људска права и избјеглице да припреми измјене и допуне 
одговарајућих прописа у области ефикасније реализације Програма за процес повратка 
избјеглица и расељених лица, у чему ће, између осталог, предвидјети и могућност скраћивања 
процедура у реализацији тих програма.“ 
 
 Дом је усвојио предлог закључака посланика Клуба СНСД-а и Клуба ХДЗБиХ. 
 „За“ предлог закључка посланика Клуба СНСД-а гласало је 25 посланика (из Федерације 
БиХ 17, из Републике Српске осам), „против“ два и шест посланика је било уздржано. 
 „За“ предлог закључка посланика Клуба ХДЗБиХ гласала су 34 посланика (из Федерације 
БиХ 24, из Републике Српске 10), гласова „против“ није било и два посланика су била уздржана. 
 Уз ова два, усвојен је и закључак садржан у Извјештају Комисије за финансије и буџет. 

Усвојени закључци гласе: 
1. Задужује се Савјет министара БиХ да покрене активности за проналажење повољног 

кредита или издавање обвезница за потребе финансирања повратка избјеглих и 
расељених лица према Програму повратка од 2009. до 2014. године. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да најмање два пута годишње извијести 
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ о реализацији средстава 
предвиђених за повратак. 

3. Задужује се Министарство финансија и трезора БиХ да, након израде Програма рада 
Националне секције Глобалне организације парламентараца у борби против 
корупције за БиХ, овој секцији обезбиједи неопходна средства за рад. 
(Закључак бр. 1. усвојен је на предлог посланика Клуба СНСД-а, закључак бр. 2. на 
предлог Клуба ХДЗБиХ, а закључак бр. 3. на предлог Комисије за финансије и буџет) 
 
 

Ад. - 4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података –  
             предлагач: Заједничка безбједносно-обавјештајна комисија за надзор над радом  
             Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ (друго читање) 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података - предлагач: 
Заједничка безбједносно-обавјештајна комисија за надзор над радом Обавјештајно-безбједносне 
агенције БиХ, усвојен је у другом читању са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 
 
Ад. - 5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Обавјештајно-безбједносној  
             агенцији Босне и Херцеговине – предлагач: Заједничка безбједносно-обавјештајна  
             комисија за надзор над радом Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ 
             (друго читање) 
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 Предсједавајући је дао уводне напомене о Предлогу закона након којих није било 
расправе. 
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Обавјештајно-безбједносној агенцији 
Босне и Херцеговине – предлагач: Заједничка безбједносно-обавјештајна комисија за надзор над 
радом Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ усвојен је у другом читању са 33 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан''. 
 
 
Ад. - 6. Предлог закона о фискалним касама, предлагач: посланик Јозо Крижановић 
             (друго читање) 
 
 Није било расправе ни у оквиру ове тачке дневног реда. 
 Дом је са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске пет) и седам 
гласова „против“ усвојио Предлог закона о фискалним касама, предлагач: посланик Јозо 
Крижановић у другом читању. 
 
 
Ад. - 7. Предлог закона о генетички модификованим организмима – поновно отварање 
             расправе у другом читању након усаглашавања амандмана по новим аспектима 
  
 Предсједавајући је дао уводне напомене, подсјетивши да је Дом, након расправе о 
Предлогу закона на 42. сједници, задужио надлежну комисију да размотри нове аспекте и 
припреми предлог у складу са тим аспектима. Рекао је да је Уставноправна комисија усагласила 
25 амандмана те да је доставила и пречишћени текст Предлога закона са уграђеним амандманима. 
 Шефик Џаферовић напоменуо је да су из ранијег извјештаја Комисије остала три 
амандмана, о којима Дом треба да се изјасни уз ових 25 амандмана, који су накнадно усаглашени. 
 Није било расправе у оквиру ове тачке.  
 Дом се најприје изјашњавао о амандманима. Амандмани су усвојени са 33 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 22, из Републике Српске 11), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“. 
 Предлог закона о генетички модификованим организмима усвојен је у другом читању са 
33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 11), једним гласом „против“ и једним 
гласом „уздржан“. 
 
 
Ад. - 8. Предлог закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је, уз остало, рекао да је надлежна Комисија за 
спољну трговину и царине доставила Мишљење о принципима Предлога закона а затим и допуну 
Мишљења у којој је наведен закључак усвојен на сједници Комисије и који је постао саставни 
дио Мишљења. 
 У расправи су учествовали: Мехмед Суљкановић, Момчило Новаковић, Јерко Иванковић 
Лијановић, Јозо Крижановић, Шемсудин Мехмедовић, Мирко Околић и Велимир Јукић. 
 Са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске девет), једним „против“ и 
пет гласова „уздржан“ Дом је у првом читању усвојио Предлог закона о допуни Закона о 
царинској тарифи БиХ. Тиме је усвојен и закључак садржан у Мишљењу Комисије који гласи: 

„Задужује се Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да, у сарадњи 
са Спољнотрговинском комором БиХ, сачини листу производа према потребама и других 
произвођача и прерађивача из области пољопривредне производње, металне и текстилне 
индустрије и слично, који имају потребу за добијање олакшица, без плаћања царине за увоз 
одређених квота сировине с циљем подстицања и конкурентности домаће производње. 
Наведену листу доставити најкасније до разматрања Закона у другом читању.“ 
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Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о држављанству Босне и  
             Херцеговине (прво читање)  
            
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о држављанству Босне и Херцеговине 
усвојен је у првом читању са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 12, из Републике Српске 11), осам 
„против“ и два гласа „уздржан“. Дом је усвојио и закључке садржане у Мишљењу Заједничке 
комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице,азил и етику, који гласе: 

1. Обавезује се Савјет министара БиХ да испоштује закључке Парламентарне 
скупштине БиХ, донесене на одвојеним сједницама Представничког дома и Дома 
народа, одржаним 22.10. и 4.12.2008. године, да се члановима Државне комисије за 
ревизију одлука о натурализацији страних држављана у БиХ и секретаријата 
Комисије исплати новчана накнада у износу утврђеном одлуком Савјета министара 
БиХ, СМ број 41/06. 

2. У члану 3. Предлога закона о измјенама и допунама Закона о држављанству БиХ 
треба уградити одредбу којом се обавезује Министарство цивилних послова БиХ да 
најмање једном годишње доставља Парламентарној скупштини БиХ извјештај о 
раду, односно о обављеној ревизији. 

 
 
Ад. - 10. Предлог закона о државној имовини Босне и Херцеговине – предлагач: посланик  
               Садик Бахтић (прво читање)            
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене, а затим је Садик Бахтић укратко образложио 
Предлог закона. Није било расправе. 
 Приликом гласања, 19 посланика је гласало „за“  (из Федерације БиХ 17, из Републике 
Српске два), 13 „против“, три ''уздржан''. Предсједавајући је констатовао да нема потребне 
ентитетске већине и да слиједи усаглашавање у Колегијуму. Чланови Колегијума нису постигли 
сагласност.  
 У другом кругу гласања, 19 посланика је гласало „за“, 12 „против“ (из Федерације БиХ 
два, из Републике Српске 10) и четири ''уздржан''. Предсједавајући је констатовао да је „против“ 
гласало двије трећине посланика са територије Републике Српске, што значи да је одбијен 
Предлог закона о државној имовини Босне и Херцеговине – предлагач: посланик Садик Бахтић. 
 
 
Ад. - 11. Предлог о контроли кретања оружја и војне опреме (прво читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је овај пут Заједничка комисија за 
одбрану и безбједност подржала принципе Предлога закона. 
 Није било расправе. 
 „За“ је гласало 25 посланика (из Федерације БиХ 22, из Републике Срспке три), шест 
„против“ и четири су гласала „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне 
ентитетске већине и да ће Колегијум накнадно обавити усаглашавање. 
 
 
Ад. - 12. Предлог закона о граничној контроли Босне и Херцеговине, са Мишљењем  
               Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
              
            Предсједавајући је рекао да је надлежна Комисија поново доставила негативно мишљење 
о принципима Предлога закона из ове тачке.  
 Није било расправе. 
 Негативно мишљење Заједничке комисије за одбрану и безбједност није усвојено – „за“ је 
било 16 посланика (из Федерације БиХ шест, из Републике Српске 10), „против“ 19, није било 
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уздржаних. Предсједавајући је констатовао да се Предлог закона о граничној контроли БиХ 
поново враћа Заједничкој комисији ради израде новог мишљења.  
 
 
Ад. - 13. Предлог закона о оружју, са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану  
               и безбједност 
 
 Предсједавајући је рекао да је надлежна комисија и у овом случају доставила негативно 
мишљење о принципима Предлога закона. 
 Није било расправе у оквиру ове тачке. 
 Дом није усвојио негативно мишљење. „За“ је било 12 посланика (из Федерације БиХ два, 
из Републике Српске 10), „против“ 22 и „уздржан“ један посланик. Предлог закона о оружју 
враћа се Заједничкој комисији за одбрану и безбједност ради израде новог мишљења. 
 
 
Ад. - 14. Захтјев посланика Адема Хускића за разматрање Предлога закона о допуни Закона  
               о службеном гласилу БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126.  
               Пословника 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске осам), три „против“ и три 
гласа „уздржан“ усвојен је захтјев посланика Адема Хускића за разматрање Предлога закона о 
допуни Закона о службеном гласилу БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. 
Пословника. 
 
 
Ад. - 15. Изјашњавање Дома о поновном захтјеву Заједничке комисије за одбрану и 
               безбједност за продужење рока за достављање извјештаја о Приједлогу закона о  
               измјенама и допунама Закона о производњи наоружања и војне опреме 
 
             Предсједавајући је подсјетио да је Дом на 42. сједници већ једном одобрио продужење 
рока за достављање Извјештаја о овом предлогу закона на захтјев Комисије. Поновним захтјевом 
Комисија тражи продужење рока за 15 дана, уз образложење да Савјет министара није доставио 
мишљење о амандманима којима се предлажу значајне корекције Предлога закона.  
 Није било расправе. 
 Дом је са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске пет), четири 
„против“ и три гласа „уздржан“ одобрио продужење рока за достављање извјештаја о Предлогу 
закона о измјенама и допунама Закона о производњи наоружања и војне опреме за 15 дана, како 
је тражила Комисија. 
 
 
Ад. - 16. Предлог закључка о формирању Истражне комисије за утврђивање трошења 
                донаторских средстава 
              
            Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је на сједници Проширеног колегијума 
утврђен састав Истражне комисије. 
 Ни у оквиру ове тачке није било расправе. 
 Предлог закључка о формирању Истражне комисије за утврђивање трошења донаторских 
средстава усвојен је са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 11), без гласова 
„против“ и једним гласом „уздржан“. У Истражну комисију именовани су: Адем Хускић, 
Шемсудин Мехмедовић, Милорад Живковић, Денис Бећировић, Велимир Јукић, Винко Зорић, 
Мирко Околић и Сефер Халиловић. 
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Ад. - 17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
               Предлогу закона о Агенцији за развој информационог друштва (закон у другом  
               читању)  
 
 Предсједавајући је подсјетио да Колегијум није постигао сагласност о Предлогу закона у 
другом читању.  
 Приликом гласања у другом кругу, „за“ је гласало 27 посланика, „против“ седам (из 
Републике Српске),  без гласова „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона 
о Агенцији за развој информационог друштва усвојен у другом читању. 
 
 
Ад. - 18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу  
             закључака посланика: 

а) Рифата Долића и Сефера Халиловића поводом расправе о излагању 
    предсједавајућег Предсједништва БиХ, Хариса Силајџића приликом обраћања у   
    Генералној скупштини УН-а у Њујорку и Парламентарној скупштини Савјета 
      Европе у Стразбуру, 
б)  Ремзије Кадрића и Дениса Бећировића (три закључка) поводом расправе о  
      Резолуцији Народне скупштине Републике Српске о циљевима и мјерама  
      политике Републике Српске са 14. посебне сједнице, одржане 15.10.2008. године  
 

            Колегијум није постигао сагласност ни о закључцима из ове тачке. 
 Дом није усвојио ниједан од предложених закључака, а резултати гласања у другом кругу 
су сљедећи: 

• Предлог закључка Рифата Долића –11 гласова „за“, 11 „против“, 11 гласова „уздржан“; 
• Предлог закључка Сефера Халиловића - осам гласова „за“, 11 „против“, 13 гласова 

„уздржан“; 
• Предлог закључка Ремзије Кадрића - 19 гласова „за“, 10 „против“ (из Републике Српске), 

шест гласова „уздржан“; 
• Предлог закључка Дениса Бећировића – 21 глас „за“, 10 „против“ (из Републике Српске), 

четири гласа „уздржан“. 
 
   

Ад. - 19. Информација о примјени закона из области образовања донесених на нивоу Босне  
               и Херцеговине (материјал Савјета министара БиХ – Министарство цивилних  
               послова) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 У расправи су учествовали: Азра Алајбеговић, министар цивилних послова Средоје 
Новић, Милорад Живковић, Денис Бећировић, Шефик Џаферовић, Велимир Јукић и Садик 
Ахметовић. 
 Закључке су предложили посланици Азра Алајбеговић и Денис Бећировић. 
 Предлог закључака Азре Алајбеговић усвојен је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, 
из Републике Српске седам), једним „против“ и два гласа „уздржан“. 
 „За“ предлог закључка Дениса Бећировића гласало је 25 посланика (из Федерације БиХ 21, 
из Републике Српске четири), „против“ један а девет посланика је било уздржано. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне већине из Републике Српске. Колегијум није 
постигао сагласност. У другом кругу гласања предлог закључка усвојен је са 26 гласова „за“, 
седам „против“ (из Републике Српске) и два гласа „уздржан“. Закључци гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет министара БиХ 
да, у року од 45 дана, достави Информацију о отклањању примједаба које је Савјет 
Европе тражио од Босне и Херцеговине у својим извјештајима за 2007. и 2008. 
годину.  
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2. Народној скупштини Републике Српске, скупштинама свих кантона у Федерацији 

БиХ и Скупштини Брчко Дистрикта БиХ указујемо на неопходност благовременог 
доношења својих закона из области образовања, усаглашених  са оквирним законима 
усвојеним на државном нивоу. Осим Оквирног закона о основном и средњем 
образовању у БиХ, Оквирног закона о предшколском васпитању и образовању у БиХ 
и Оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у БиХ, посебно 
указујемо на потребу доношења својих закона на основу Оквирног закона о високом 
образовању у БиХ. 

3. Указујемо на потребу да надлежне образовне власти у БиХ брже спроводе оквирне 
државне законе, посебно наглашавајући спровођење оних одредаба закона које се 
односе на остваривање дјечијих и људских права у области образовања. 

4. Потребно је да Ректорска конференција БиХ у потпуности реализује свој законски 
мандат и на тај начин се постави као највиши заступник интереса академске 
заједнице у БиХ. 

(Закључак бр. 1. усвојен је на предлог Дениса Бећировића, а остали на предлог Азре 
Алајбеговић) 
Након гласања о закључцима, Дом је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске 10), без гласова „против“ и три гласа „уздржан“ примио к знању Информацију о примјени 
закона из области образовања донесених на нивоу Босне и Херцеговине.  
 
 
Ад. - 20. Информација Савјета министара БиХ о хапшењу Вјекослава Вуковића, помоћника 
               министра безбједности, и предузетим активностима након тог догађаја 
              
 Предсједавајући је напоменуо да је ова тачка усвојена на предлог Рифата Долића. 

У расправи су учествовали: Рифат Долић, Нико Лозанчић, Момчило Новаковић, Садик 
Ахметовић, Денис Бећировић, Селим Бешлагић, министар безбједности Тарик Садовић, Милорад 
Живковић, Ремзија Кадрић, Бакир Изетбеговић, Азра Алајбеговић и Салко Соколовић.   
 У расправи су закључке предложили Нико Лозанчић и Денис Бећировић.  
 Предлог закључка Нике Лозанчића усвојен је једногласно - са 35 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 23, из Републике Српске 12). 
 Предлог закључка Дениса Бећировића усвојен је са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 16, 
из Републике Српске шест), пет „против“ и осам гласова „уздржан“. Закључак бр. 1. усвојен је на 
предлог Нике Лозанчића, а закључци бр. 2. и 3. на предлог Дениса Бећировића. Закључци гласе: 

1. Обавезује се Савјет министара БиХ да од надлежних министарстава (Министарства 
безбједности БиХ, Министарства правде БиХ и Министарства иностраних послова 
БиХ) прикупи све релевантне информације о хапшењу Вјекослава Вуковића,  
помоћника министра безбједности БиХ, те да до наредне сједнице Представничког 
дома, а након оствареног контакта са Вјекославом Вуковићем и надлежним 
институцијама Републике Хрватске, овом дому достави цјеловиту информацију и 
предлог нашег одређења према  овом случају. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да у наредних пет дана достави информацију о 
хапшењу Вјекослава Вуковића. 

3. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ ће на наредној сједници (28. 01. 
2009. године) обавити цјеловиту расправу о достављеној информацији Савјета 
министара БиХ. 

 
 
Ад. - 21. Давање сагласности за ратификацију: 

а)   Споразума о сарадњи у области туризма између Савјета министара БиХ и Хашемитске  
       Краљевине Јордан, 
б)   Споразума о гранту Глобалног фонда за животну средину између Босне и Херцеговине и  
       Међународне банке за обнову и развој као Агенције за реализацију средстава Глобалног  
       фонда за животну средину – Пројекат управљања Неретвом и Требишњицом,  
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ц)   Европске конвенције о заштити археолошке баштине (ревидирана) из 1992. године, 
д)   Конвенције о заштити подводне културне баштине – Париз, 2. новембра 2001. године, 
е)   Међународне конвенције против допинга у спорту – Париз, 19. октобра 2005. године, 
ф)  Оквирне конвенције Савјета Европе о вриједности културне баштине за друштво – Париз, 27.  
      октобра 2005. године. 
 

            Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Момчило 
Новаковић, Велимир Јукић, Милорад Живковић, Мартин Рагуж и Азра Хаџиахметовић. 

Због примједаба које је у расправи изнио Момчило Новаковић и на његов захтјев, одвојено 
се гласало о давању сагласности за ратификацију Споразума о гранту Глобалног фонда за 
животну средину између Босне и Херцеговине и Међународне банке за обнову и развој као Агенције 
за реализацију средстава Глобалног фонда за животну средину – Пројекат управљања Неретвом и 
Требишњицом. Сагласност за ратификацију овог споразума дата је са 31 гласом „за“ (из Федерације 
БиХ 22, из Републике Српске девет), три „против“ и једним гласом „уздржан“. 

 За остале споразуме из ове тачке (а, ц, д, е, ф) сагласност је дата једногласно – са 35 гласова „за“ 
(Федерације БиХ 23, из Републике Српске 12). 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
 Закључујући сједницу, предсједавајући је подсјетио да је 11. заједничка сједница оба дома 
заказана за 28. јануар (када је предвиђено обраћање високог представника за БиХ Мирослава 
Лајчака), те да ће 45. сједница Дома бити одржана 4. фебруара 2009. године. 
 

Сједница је завршена у 20.30 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 44. сједнице Представничког дома. 
 

 
 
 
              СЕКРЕТАР                                                     ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                 ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                          Бериз Белкић 
          


